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Dr Vukomanović: Zatišje kovida i kod dece, druge infekcije stupaju na scenu 

Zamenik direktora Instituta za majku i dete, profesor Vladislav Vukomanović kaže za RTS da je kovid 19 u 

ovom trenutku blaga bolest, ali da se ne treba opuštati. Ističe da ostavlja najznačajnije posledice na 

plućima kod dece koja su imala akutnu infekciju. Prema njegovim rečima, roditelji nemaju razloga za 

zabrinutost zbog nove mutacije koronavirusa. 

Epidemijska situacija u zemlji je povoljnija: smanjuje se broj pacijenata u kovid sistemu, u ovom trenutku 

ih je 637. Manje je i zaražene dece. U pedijatrijskim ordinacijama, međutim, sve je više mališana zbog 

drugih respiratornih infekcija. 

Doktor Vladislav Vukomanović kaže da su u Institutu za majku i dete trenutno na lečenju četiri osobe u 

kovid delu, te da su u stabilnom stanju. 

Ističe da je bilo težih formi obolelih od koronavirusa, ali da je sada "zatišje i dobra situacija", kada je reč 

o epidemiji. 

"Treba reći da sada druge infekcije stupaju na scenu, koje su bile potisnute za dve i po godine, 

uključujući i grip. Na sreću nemamo pacijente na respiratoru. Kovid 19 je sada blaga bolest u ovom 

momentu kod dece", objašnjava doktor. 

Komentarišući epidemijsku situaciju, Vukomanović ističe da je zaražavanje dece, kao i odraslih u 

drastičnom opadanju, ali da se ne treba opuštati. 



 
 

"Treba gledati i okolne zemlje. I u tim zemljama i u Aziji su novi sojevi, subvarijante, koje će kroz neku 

nedelju ili mesec doći i u našu sredinu. Treba zadržati dobre navike koje smo stekli u toku onih loših 

dana pandemije", upozorava Vukomanović. 

Prema njegovim rečima, roditelji zbog nove mutacije koronavirusa nemaju razloga za zabrinutost. 

"Trenutno je infekcija kovid 19 obična prehlada. U ovom momentu značajnija su deca koja imaju grip i 

druge adenovirusne infekcije. Otvorila su se se vrata za one virusne infekcije koje su bile pre kovida", 

kaže doktor. 

Navodi da se u toku prijemnih dana pregleda i do 200 dece, ali da retko koje zahteva bolničko lečenje. 

Kada je reč o drugim respiratornim infekcijama, Vukomanović kaže da roditelji treba da obrate pažnju da 

li dete ima povišenu telesnu temperaturu i kakvo mu je opšte stanje: da li jede, spava, povraća. 

Posledice kovida kod deca 

Govoreći o posledicima koje kovid ostavlja kod dece, doktor kaže da infekcija kod dece koja su imala 

akutnu infekciju najznačajnije posledice ostavlja na plućima. 

"To je ono što se prati mesecima, da ne kažem godinama kod dece, ali nije to enormno veliki broj dece", 

naglašava doktor. 

Ističe da deca koja su imala najtežu formu bolesti, nemaju značajne posledice, kao i da se deca brzo 

oporave posle virusa. 

Renoviranje i izgradnja Instituta 

Govoreći o renoviranju Instituta za majku i dete, Vladislav Vukomanović je rekao da sa velikom nadom i 

uzbuđenjem čekaju početak renoviranja, ali i sa izvesnom dozom zabrinutosti, jer to zahteva potpunu 

reorganizaciju načina rada u Institutu 

"Treba napraviti plan da eventualno krajem ove godine krenemo sa osnovnim radovima na zgradi. Dolazi 

izgradnja oko 5.000 kvadrata potpuno novog prostora, koji obuhvata pedijatrijske i hirurške intezivne 

nege, hirurške sale. To je najznačajniji blok koji će pružiti dobrobit svim pacijentima", zaključuje profesor 

Vladislav Vukomanović. 

 

 

 



 
 

 

 

Sezona gripa na izmaku, simptomi slični kovidu 

Epidemiološka situacija u zemlji je povoljna i kada je reč o koronavirusu i kada je reč o gripu. Simptomi 

su često slični zbog čega se obavezno treba javiti u kovid ambulantu. Iako je grip ove godine kasnio, pik 

je prošao i znatno je manji broj zaraženih. Sa toplijim vremenom ubrzo se očekuje i kraj sezone gripa, 

rekli su za RTS profesor doktor Branislav Tiodorović i direktor DZ Savski venac Zoran Bekić. 

U Nišu se svakodnevno u kovid ambulantu javi između 800 i 900 pacijenta sa temperaturom, bolovima u 

grlu i sličnim simtomima, a oko 100 bude pozitivno na koronavirus dok drugi obično imaju druge 

respiratorne infekcije. 

Profesor doktor Branislav Tiodorović kaže da je grip u ranijem periodu potisnuo koronavirus, ali da je on 

poslednjih nedelja ipak prisutan u većoj meri, u početku kod predškolske dece, a sada i kod školske dece 

i odraslih. 

"Grip ne stvara veće probleme, ali je stigao sa zakašnjenjem od nekoliko nedelja u odnosu na uobičajeni 

period u godini. Situacija je povoljna. Stariji pacijenti su bili ranije u kontaktu sa ovim tipovima virusa, a 

on se nalazi i u vakcinama kako inostranim tako i Torlakovoj i verujem da će sve proći za nedelju dana", 

rekao je profesor Tiodorović. 

Od simptoma karakteristična je u prvim danima visoka temperatura, a ostali simptomi poput bolova u 

mišićima i zglobovima, zamaranje pri kretanju karakteristični su i za koronavirus. 

Profesor Tiodorović, koji je i član Kriznog štaba, kaže da je dobro što imamo povoljnu situaciju sa 

koronavirusom, a da grip polako odlazi. 



 
 

"Mlađa deca češće obolevaju od gripa jer nisu imale prilike da se sretnu sa virusom ranije i nemaju 

prirodni imunitet. Međutim, većina stanovništva ima prirodni imunitet ili imunitet stečen imunizacijom", 

rekao je profesor Tiodorović. 

Oni koji su preležali koronavirus najviše su u riziku od postkovid sindroma i potreban je višemesečan 

oprez, a kod gripa potrebno je oko nedelju dana da se organizam oporavi. 

U narednom periodu Tiodorović ne očekuje značajan rast obolelih od koronavirusa.  

"Ne očekujem veliki talas, već manje povećanje posle uskršnjih i prvomajskih praznika. Apel našim 

zemljacima koji dolaze iz inostranstva i uopšte građanima je da vode računa o okupljanju i da posebno 

paze na starije rođake i prijatelje jer su oni u najvećem riziku", rekao je Tiodorović. 

Oprez i maske u zatvorenom prostoru  

U Beogradu je slična situacija – značajno je bolja epidemiološka situacija. Nema gužvi u kovid 

ambulantama, a dnevno se pregleda oko 125 pacijenata. 

"I sezona gripa je na izmaku, pik je obično u februaru i martu, očekuje se dalji pad obolelih. Očekuje se i 

toplije vreme i prestanak epidemije gripa", kaže direktor DZ "Savski venac" Zoran Bekić. 

Savetuje da se sa pojavom simptoma svakako javimo u kovid ambulantu gde će utvrditi da li je reč o 

koronavirusu ili gripu i dati nam savet kako da se ponašamo. 

"I kod dece je znatno manje obolelih od kovida, svega nekoliko se pregleda dnevno", kaže doktor Bekić. 

Kada je reč o redovnim i preventivnim pregledima – gužvi nema, iako je povećano interesovanje. 

Iako je epidemiološka situacija u našoj zemlji povoljna kada je reč o koronavirusu, doktor Bekić kaže da, 

imajući u vidu situaciju u Kini i mnogim evropskim zemljama, treba voditi računa. 

"Apelujem na oprez i na nošenje maski u zatvorenom prostoru", rekao je u razgovoru za RTS direktor DZ 

"Savski venac" Zoran Bekić. 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

NAJSAVREMENIJA OPREMA, NOVE SALE Hirurzi u novoj zgradi Kliničkog centra Srbije RADE PUNOM 

PAROM 

U najsavremenijoj zdravstvenoj ustanovi u Srbiji, u Univerzitetskom kliničkom centru Srbije hirurzi su 

počeli sa operacijama. Iako lekari, zapravo, nikada nisu ni prestajali sa hitnim operativnim zahvatima, 

ipak epidemija korona virusa nametnula je preraspodelu, pa su pacijenti čije je zdravstveno stanje to 

dozvoljavalo, morali da sačekaju. Međutim, sve se vraća u normalu. 

Korona je srećom promenila svoj tok, a ujedno je i zgrada UKCS završena, te se danima unazad u UKCS 

radi punom parom. Iz dana u dan operativni program se povećava a do sada su rađene operacije slezine, 

želuca, tumori pankreasa, debelog creva i druge. Sa rekonstrukcijom i kupovinom novih aparata lekari su 

dobili neuporedivo bolje uslove za rad, dok je pacijentima boravak u bolnici poput onog u hotelu. 

Doc.dr Miljan Ćeranić sa Klinike za digestivnu hirurgiju u razgovoru za „Blic“ kaže da su uslovi za rad na 

visokom nivou, od samog izgleda, smeštajnih kapaciteta pa do najmodernijih aparata. 

-Počeli smo sa operacijama, a svakoga dana se program proširuje. U petak je, recimo, startovao i Centar 

za minimalno invazivnu hirurgiju, radi se puno i obim se povećava. Uslovi su fantastični, to je nešto što 

do sada nije viđeno na ovim prostorima, od opreme koju sada imamo, do smeštajnih kapaciteta, sala… 

Možemo reći da smo dobili zaista nešto najbolje, objašnjava docent Ćeranić. 

Zbog problema sa slezinom, prvog pacijenta operisali su abdominalni hirurzi. Kako nam je rečeno u 

UKCS, u proteklim danima rađene su i operacije pankreasa, želuca, kao i sve ostale, jer se paleta 

operacija iz dana u dan povećava. Među hirurzima koji su ušli u nove operacione sale, bio je i ministar 

zdravlja Zlatibor Lončar. 



 
 

-To nije iznenađujuće, susretali smo se i ranije. Kada su počele nove operacije u novoj zgradi, među 

prvima je ušao, kažu za „Blic“ u UKCS. 

Operacija štitne žlezde 

Novom savremenom zgradom, ali i boljim uslovima zadovoljni su i lekari, ali i pacijenti. Među prvim 

pacijetnima bilo je i onih koji su operisali štitnu žlezdu. 

Prof. dr Vladan Živaljević, endokrini hirurg, izjavio je pre nekoliko dana da očekuje da će biti urađeno 

dvostruko više operacija, jer kako je tada najavio biće opremljena još jedna sala. 

-Nisu samo zidovi i aparati ono što leči pacijente, ono što je važnije, to su doktori. Mi smo poslednjih 

desetak godina primili nekoliko mladih doktora koji su i dalje mladi, ali su sada vrhunski stručnjaci, rekao 

je dr Živaljević za RTS. 

Kako su lekari već ispričali, među pacijentima bilo je i mlađih ali i starijih i sve je proteklo dobro. 

Takođe, najavljeno je da će biti smanjene i liste čekanja, naročito onih koje se tiču ortopedske hirurgije. 

Lekari su istakli, da s obzirom na broj operacionih sala koje su na raspolaganju, u planu je da se svakoga 

dana radi što više operacija. 

Kula ima 34 operacione sale, ali i robot salu 

Nova kula Kliničkog centra Srbije, prostire se na 86.000 kvadratnih metara, ima 12 spratova i čak 34 

operacione sale. Među njima nalazi se i takozvana robot sala u koju će stići i robot „Da Vinči“. 

Naime, takozvana „Da Vinčni“ metoda je najpreciznija operativna metoda jer se zahvaljujući savremenoj 

tehnologiji dopire do teško dostupnih mesta u organizmu. Na ovaj način ne ostaju veliki ožiljci a 

operativni zahvat manje traje kao i sam oporavak. 

Što se smeštajnog kapaciteta tiče, ima ukupno 825 bolničkih kreveta, 231 u jedinicama intenzivnog 

lečenja, i 47 kreveta u dnevnim bolnicama. Što se tiče dvokrevetnih soba ima ih 244. 

UKCS u svom sastavu ima 41 organizacionu jedinicu, 23 klinike, devet centara, kao i polikliniku i devet 

službi. 

 

 

 

 



 
 

 

 

EMA još ne preporučuje četvrtu dozu vakcina 

Evropska regulatorna tela došla su do zaključka da je suviše rano da preporuče upotrebu četvrte doze 

vakcine protiv kovida 19 u opštoj populaciji. 

Kako su zajedno saopštili Evropski centar za kontrolu bolesti i Evropska agencija za lekove, razlog za 

ovakav zaključak između ostalog jeste i činjenica da nema dokaza da zaštita koju pruža prethodna 

vakcinacija od teških formi bolesti slabi. 

– Obe agencije se međutim slažu da četvrta doza ili drugi buster može biti dat osobama koje imaju 80 i 

više godina nakon analize podataka o većem riziku od teškog oblika kovida 19 u ovoj starosnoj grupi kao 

i zaštiti koju pruža četvrta doza, navedeno je u zajedničkom saopštenju ECDC-a i EMA. 

Agencije dalje navode da ne postoje „jasni dokazi u EU da zaštita koji vakcina pruža značajno slabi među 

osobama sa normalnim imunim sistemom starosti od 60 do 79 godina i da stoga nema ni jasnih dokaza 

koji bi podržali upotrebu četvrte doze u ovom trenutku“. 

Drugi buster upravo je u pojedinima evropskim ali i drugim državama preporučen za osobe starije od 60 

godina. U Srbiji četvrtu dozu mogu da prime svi kojima je prošlo pet meseci od treće doze s tim što je 

opšti savet da drugi buster treba prevashodno da dobiju stariji i oni sa oslabljenim imunim sistemom. 

EMA i ECDC navode i da će nastaviti da prate podatke kako bi se utvrdilo postoji li povećan rizik od 

teškog obolevanja među vakcinisanima. 

– Ako se promeni trenutna epidemiološka situacija, možda postane neophodno da se razmotri upotreba 

četvrte doze u starosnoj grupi od 60 do 79 godina. U međuvremenu nacionalna tela će uzeti u obzir 



 
 

svoje podatke pri odlučivanju da li da omoguće upotrebu četvrte doze kod osoba koje su u većem riziku 

(od teške bolesti), takođe piše u saopštenju, u kome se navodi i da do sada nije bilo nikakvih podataka 

koji bi doveli u pitanje bezbednost četvrte doze. 

EMA i ECDC navode i da su podaci o upotrebi četvrte doze ograničeni i da potiču iz Izraela. Jedna studija 

iz ove zemlje pokazala je između ostalog da je korist od četvrte doze za mlađu populaciju ograničena. 

Na drugoj strani kada se govori o populaciji starijih od 60 godina nekoliko studija potvrdilo je da četvrta 

doza pruža značajnu zaštitu od teških formi bolesti. Kako je međutim prošlo kratko vreme od kada je ova 

grupa primila četvrtu dozu nemoguće je još uvek zaključiti koliko dugo traje ta jaka zaštita. 

Stav EMA i ECDC nije obavezujući i svaka od članica Evropske unije samostalno donosi odluku o upotrebi 

četvrte doze. Do sada je devet država EU (Kipar, Finska, Francuska, Nemačka, Grčka, Mađarska, Irska, 

Holandija i Švedska) preporučilo upotrebu četvrte doze za određene starosne grupe, dok ostale nisu to 

učinile. 

Četvrta doza još od ranije bila je preporučena samo za imunokompromitovane osobe u 20 država EU. 

Sve države EU uvele su vakcinaciju trećom dozom za starije od 18 dok je takođe 15 zemalja preoporučilo 

prvi buster i za tinejdžere odnosno starije od 12 ili 16 godina. 

U celoj Evropskoj uniji do kraja marta 83 odsto građana primilo je prve dve doze, a njih još 63 odsto 

dodatnu treću dozu. 

Buster i u Australiji i Americi 

Među zemljama van Evrope koje su odobrile upotrebu četvrte doze su i Australija i Amerika. U Australiji 

četvrta doza bi trebalo da se daje osobama starijim od 65, zatim onima koji žive u domovima kao i 

imunokompromitovanima. U Americi dodatni buster će se davati starijima od 50 kojima je prošlo 

najmanje četiri meseca od primanja treće doze. 

Još podataka iz Izraela 

Poslednja studija iz Izraela o upotrebi četvrte doze među starijima od 60 godina pokazala je da dodatna 

buster doza pruža kratkotrajnu zaštitu od zaražavanja omikron sojem. Koliko dugo štiti od težih formi 

bolesti i hospitalizacije ovom studijom nije utvrđeno pošto je obuhvaćen kratak period. Ono što u tom 

kratkom periodu jeste pokazano je da oni koji su primili dodatni buster jesu više zaštićeni od onih koji su 

dobili treću dozu pre četiri meseca. Kako prenosi NJujork tajms, stopa teških formi bolesti u grupi starijih 

od 60 koji su pre četiri meseca primile treću dozu bila je 3, 5 puta veća od stope teškog obolevanja u 

grupi koja je primila četvrtu dozu četiri nedelje nakon davanja drugog bustera. Šest nedelja nakon 

primljenog drugog bustera stopa obolevanja među onima koji su primili četiri vakcine bila je 4,3 puta 

manja nego među onima koji su primili tri doze. „U slučaju potvrđenih infekcija, četvrta doza izgleda da 

pruža samo kratkotrajnu zaštitu i skromnu korist… U našoj studiji četvrta doza povećala je zaštitu od 

teške bolesti u odnosu na treću dozu koja je data pre više od četiri meseca“, napisali su istraživači. 

 


